
Egy rutinműtét utáni súlyos fertőzés kettétörte labdarúgó karrierjét a Debrecen tehetséges ifistájának,
aki emiatt bírósághoz fordult, és első fokon százmillió forintot ítélt meg neki a bíróság. Kolláth György
alkotmányjogász és sportjog oktató szerint sem az ítélet, sem annak összege nem egyedi, vagyis nem
tekinthető precedens-értékűnek, ám mégis áttörést hozhat a hazai ítélkezési gyakorlatban, s minden
bizonnyal lesznek követői.
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Körmöndi Péter, a Debrecen ifjúsági csapatának játékosa 2006-ban került kórházba egy sérüléssel, a
rutinműtét után azonban olyannyira elfertőződött a sebe, hogy a kialakult szövődmények miatt be kellett fejeznie
labdarúgó pályafutását. Kártérítési pert indított, a megyei bíróság pedig első fokon 100 millió forintos (nem
vagyoni kártérítést és életjáradékot) ítélt meg neki, miután megállapította az orvosi műhibát. A civishir.hu
oldalon megjelent cikk kitért arra, hogy a perben az alperes nem a kórház, hanem a megyei önkormányzat volt,
mivel a Kenézy Kórháznak immár nincs köze az ügyhöz, hiszen a jelenlegi formájában 2007. decembere óta
működik, s elődje, a Kenézy Rendelőintézet jogi ügyei - például ez is - már a megyei önkormányzathoz
tartoznak.

Mohácsi Ferenc, az önkormányzat ügyvédje az internetes oldalnak elmondta, hogy fellebbez az ítélet ellen.
Szerinte a bíróság úgy állapította meg a kártérítést, mintha a futballista karrierje végéig, 14 éven át a
DVSC-ben játszott volna. Ezzel szerinte nem lehet egyetérteni, mert egy 19 éves játékos esetében nem lehet
garantálni, hogy profi labdarúgó lesz belőle. Egyúttal közölte, bízik abban, hogy a másodfokú ítélet más
szempontokat is figyelembe vesz, és mérlegel a kártérítés összegének megállapításakor.

Kolláth György alkotmányjogász és sportjog oktató a Népszavának elmondta, az összeg ugyan szokatlan, az
ügy azonban nem: "Rögtön szögezzük le, az eljárás az első foknál tart, vagyis nem jogerős. Ugyan
Magyarországon nem a precedens jogot alkalmazzák, de az ügy mégis jelzésértékű, és alighanem lesznek
követői. Kifejezetten korszerű bírósági álláspontnak tartom, el is mondom, miért: a bíróság elvi alapon nem
csak azt nézte, hogy milyen károsodást szenvedett a sportoló, hanem azt is előírta, hogy olyan helyzetbe kell
hozni, mintha a károsodás be sem következett volna."

Elmondta, a bíróság olyan életpálya prognózist állított fel, amely alapján modellezni tudta a futballista karrierjét.
"Amennyiben azt nézem, hogy egy külföldre szerződött profi focista 200-400 millió forintot is meg tud keresni
egy évben, akkor ez az összeg nem sok." Ámbátor tisztában volt azzal, hogy ez csak a legjobbakra vonatkozik.
Ezzel együtt úgy vélte, a fiatal labdarúgó életkilátásai alapvetően megváltoztak az orvosi hiba miatt. "Ez az
összeg bizony arra kell, hogy elindíthassa új életpályáját. Csak az összeg szokatlan idehaza, az eset nem,
hiszen hasonló perek előfordultak korábban is, amikor profi labdarúgók közúti baleset miatt voltak kénytelenek
befejezni pályafutásukat."

Kolláth szerint ha Magyarországon az angolszász jogrendszer élne, akkor a károkozóval szemben még
büntetőkártérítést is fizettetnének. "Kívülről nézve örülök az ítéletnek, persze megértem az önkormányzatot is,
hogy most nagyon nyög az összeg miatt, de olyan helyzetet kell kialakítania, hogy ilyen eset többé ne
fordulhasson elő."

Kérdésre, hogy a százmillió vajon sok-e vagy kevés egy ígéretes pályafutás kettétöréséért, úgy fogalmazott,
hogy ezt egyelőre nem lehet tudni. "Tíz év múlva nézzük meg a fiatalembert, hogy mi lett belőle, akkor derül ki,
hogy sok vagy kevés volt a százmillió."
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